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Zápis z jednání výboru BCCCZ  č. 80 za období červenec 2023 - září 2023 
 
Předseda spolku:  Daniela Rájová 
Členové výboru: Stanislava Balogová, místopředsedkyně; Monika Švarcová, poradkyně chovu; Ing. 
Martina Paulino, hospodářka klubu, Ing. Kolečková Radka, jednatelka klubu 
Členové kontrolní a revizní komise: Bc. Radek Šíp, předseda; Karolina Koucká, Simona Sochorová 
Zapisovatel: Ing. Radka Kolečková 
Forma jednání: e-mailová korespondence 
 

Sport a výstavy 
1. Dne 23.9. se konala Klubová výstava BCCCZ bez zadávání titulu KV v Litoměřicích. Výstavy 

posuzovaly paní Iwona Przeworska PL a paní Tereza Knedlhans CZ. Na Klubovou výstavu se 
přihlásilo 137 psů a fen. 

2. Bonitace se konala následující den opět v Litoměřicích. Posuzovatelkou byla paní Alexandra 
Grygarová. Přihlášeno bylo 72, posouzeno 68, neuchovněni byli 2, rebonitovaní jedinci byli 2 z toho 
oba na rebonitaci uspěli. 

3. Výborem byla schválena žádost paní Petry Malé o navýšení podpory pro 9. MR BCCCZ v 
dogdancigu, a to na 8.000 Kč. 

 
Chov 
4. Výbor obdržel informaci od chovatelek Koubkových z CHS Hvězda Els o krytí feny Paixy Alkyra 

Z.reg./12773/19/21, kterou má v majetku pan Dominik Schwab. Krytí bylo realizováno za účelem 
sportovního spojení (flyball), psem bez PP FCI. Tím byla porušena etika chovu border collií a 

Chovatelský a zápisní řád BCCCZ. Bez ohledu na úspěšnost či neúspěšnost krytí tak bylo výborem 
odsouhlaseno  a majiteli feny sděleno, že je feně pozastavena chovnost do konce roku 2024.  

 K tomuto stanovisku výboru požaduje předsedyně výboru uvést své negativní vyjádření ve znění: 
“D. Rájová nesouhlasí s trestem pozastavení chovnosti feny Paixy Aibara do konce roku 2024. Trest 
je uložen v době, kdy ještě nebyla naplněna skutková podstata trestané věci, tj. vrh nebyl 

realizován.  Pokud se štěňata narodí v roce 2024, je trest pozastavení chovnosti v tomto roce 
bezpředmětný a pouze zabrání tomu, aby fena měla v jednom roce štěňata bez PP a s PP. Situace 
by měla být znovu posouzena, pokud bude na feně Paixy Aibara vrh bez PP skutečně realizován, 

tzn. po narození štěňat bez PP.” 



BORDER COLLIE CLUB CZECH REPUBLIC 

 

5. S ohledem na vývoj v oblasti genetického testování přistoupil výbor k rozhodnutí uznávat od 
1.1.2024 k bonitaci pouze genetický profil (dále jen "GP") dle ISAG 2020. Výjimkou bude na 
bonitacích dále uznán i GP podle ISAG 2006, pokud byl test přijat ke zpracování do 30.9.2023. 
Otestovaných jedinců do této doby se žádná změna netýká. Ostatní podmínky vyhotovení GP 
zůstávají stejné – potvrzení identity od MVDr. (popř. pracovníka BCCCZ, či příslušné akreditované 
laboratoře), test vyhotovený z krve, s výjimkou náběru bukálního stěru od pracovníka příslušné 
laboratoře, nebo pracovníkem BCCCZ na akci vypsané BCCCZ. POZOR – délka vyhotovení GP 
podle ISAG 2020 trvá o něco déle jak klasické DNA testy (cca 4 týdny) je nutné počítat i s delší 
dobou hlavně přes svátky a prázdniny, kdy se termíny prodlužují. Uzávěrka na bonitaci bývá obvykle 
10 dní před akcí. 

 
 

Klub 
 
6. Výbor obdržel informaci od norské chovatelky Line Foseidengen o podezření na neetické chování a 

možné týrání zvířat chovatelkou Adélou Dvorskou. Vzhledem k tomu, že paní Dvorská chová pod 
KCHMPP, byla tato informace předána klubu a zároveň ČMKU. Následně situace doznala rychlého 
vývoje a SVS ČR bezprostředne ̌poté odebrala z chovu zmiňované chovatelky témeř̌ 250 zvířat s 
odůvodneňím hrubého zanedbání veterinární pécě, kdy byla zvířata chovaná ve zcela nevhodných 
podmínkách a trpeľa například nejrůzneǰšími záneťy. Rozhodnutí vydal na míste ̌Meštský úřad Dvůr 
Králové nad Labem (coby ORP). V chovu paní Dvorské byli i jedinci s PP FCI. Informace lze najít pod 
SVS ČR v tiskových zprávách roku 2023. (https:// www.svscr.cz/odebrani-vice-nez-200-tyranych-
zvirat-ruznych-druhu-na-trutnovsku/). S ohledem na závažnost těchto skutecňostí výbor znovu 
kontaktoval ČMKU se žádostí o zákaz chovu CHS Cream Chocolate, paní Dvorské.  

7. Výbor byl požádán KCHMPP o střídání v organizaci Speciálních výstav. Střídání výstav bylo 
výborem zamítnuto.  

8. Výbor řešil velké množství nevyžádaných plateb přicházejících od klientů společnosti AIDO, veškeré 
platby byly vráceny plátcům a společnost byla vyzvána k nápravě situace. Zároveň byla informována 
banka ČSOB. Podle informací od společnosti AIDO, došlo k podvodnému jednání a zneužití jména 
společnosti. AIDO dále řeší situaci s ČNB a Policií ČR. 

9. Výbor Spolku BCCCZ vyhlásil výběrové řízení na členy odborné chovatelské komise se zaměřením 
na odborníky na chov, zdraví a genetiku border kolií. Chovatelská komise (CHK) bude úzce 
spolupracovat s výborem Spolku BCCCZ v čele s poradcem chovu. Úkoly komise jsou dány 
Chovatelským a zápisním řádem Spolku BCCCZ: 
a) navrhovat a podporovat základní chovatelské cíle 



BORDER COLLIE CLUB CZECH REPUBLIC 

 

b) navrhovat základní chovatelské dokumenty (bonitační řád, směrnice pro organizaci bonitací 
apod.) 
c) zajišťovat informační systém chovu, výměnu informací o výskytu dědičných onemocnění, jakož i 
dalších informací sloužících ke zlepšení řízení chovu 
d) připravovat metodické pokyny pro provádění chovatelských akcí (bonitací, kontrol vrhů apod.) 
e) připravovat metodické pokyny pro odbornou přípravu posuzovatelů exteriéru 

Výběrové řízení bylo ukončeno 30.9. 2023 Celkem se přihlásilo 7 kandidátů, ze kterých bude výbor 
následně vybírat složení komise. 
10. Výbor Spolku BCCCZ schválil zahájení procesu revize stanov a řádů BCCCZ za využití právní 
pomoci JUDr. Šloufa, právního poradce ČMKU ve finančním předběžném rozsahu 10-20 tis. Kč. 
11. Výbor obdržel stížnost od p. Skučka  ve věci registrace feny Crystal Diamond Be Orlica. Dle jeho 
vyjádření a přiložení kopie PP bylo jeho jméno odstraněno z prvního místa majitele (smlouva o 
spolumajitelství) a nebyl o tomto faktu informován. Oběma stranám bylo zasláno vyjádření výboru 
BCCCZ, s konstatováním, že se jedná o občanskoprávní spor, do kterého chovatelský klub nemůže 
zasahovat. Zároveň byly obě strany vyzvány ke smírčímu mimosoudnímu jednání. 
12. Předsedkyně D. Rájová navrhla hlasovat o uznání a zapisování výsledků genetických laboratoří 
Genocan a MyDogDNA. Výborem konstatováno, že uznávat lze pouze akreditované laboratoře, což 
Genocan v tuto chvíli bohužel není. Společnost MyDogDNA není ani laboratoř, pouze testování zadává 
externím laboratořím, které na certifikátu nejsou podepsané. Genetické testy, pod kterými bude 
podepsaná akreditovaná laboratoř, samozřejmě do PP zapsat lze. V ČR je to v současné době 
Genomia a Laboklin, u ostatních je pak spolu s testem nutné doložit akreditaci laboratoře. 
 

 
Zápis výborem schválen: 9.10. 2023 


